

VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING ONDERWIJS EN WELZIJN

OW nr.: 07/08

Datum: 9 april 2008

Plaats: Oude raadzaal

Tijd: 16.30 – 19.00 uur

Aanwezig: D. Jager (vz.), H.F.B. van der Heijdt (PvdA), A.J. Vos (PvdA), H. Rademaker (SP), J.W. Schaaf (SP), J. Evenhuis (VVD), H.J. van Mameren (VVD), J.P.T. Klijsma (GL), A. Postma (GL), B.H. Koops (CDA), I.M. Jongman (CU), J.H. Luhoff (D66), G.J. Spieker (St.P.), S.T. Antuma (S&S), J.J. Dijkstra (wethouder), J.C.M. van Schie (wethouder), J.A. Visscher (wethouder), I. Bolle (locogriffier), W.Th. Meijer (commissiegriffier)

Afwezig met kennisgeving: P.J.R. van der Wilt (D66)

A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders

De voorzitter

- heet de heer Sylbing (S&S) welkom, die vanaf de volgende keer de heer Antuma vervangt
- herinnert aan de bijeenkomst over de Jeugdzorg op 17 april a.s.

Wethouder Visscher

- informeert commissie over Nationaal Congres Volksgezondheid in Martiniplaza
- meldt dat men samen met 24 andere gemeenten de VNG op het hoogste niveau heeft uitgenodigd om zorgen te delen w.b. ontwikkelingen WMO, m.n. het wegvallen van een grondslag psychosociaal en somatisch voor ondersteunende begeleiding (betekent in Groningen dat soms gespecialiseerde gezinszorg niet langer geleverd kan worden); VNG zal e.e.a. bij het ministerie aan de orde stellen
- meldt dat de Seniorencomroep 2 uitzendingen op OOG-TV wijdt aan de WMO (mantelzorgondersteuning en huishoudelijke verzorging)

Wethouder Dijkstra

- meldt dat m.b.t. Noorderlicht het financiële lek boven water is, dat gemeente en provincie de bevoorschotting naar voren hebben getrokken en dat er op 21 april een overleg is met de andere subsidiënten (provincie Friesland en gemeente Leeuwarden); daarna volgt schriftelijke informatie over de uitkomst
- meldt dat de Kunstraad volgende week zijn advies inzake de ingediende beleidsplannen aan hem zal aanbieden, alsmede een algemene rapportage over de gebrachte visitatiebezoeken; er komt een brief aan de raad m.b.t. de verdere procedure rond de concept-cultuurnota

Klijsma (GL)

- is ontstemd over het feit dat de commissie informatie over Noorderlicht via de media moet vernemen en wil dat voor de volgende commissievergadering alle relevante informatie op tafel ligt (analyse, probleem en oplossingsrichting) zodat er een debat gevoerd kan worden

Wethouder Dijkstra zegt dit toe.

- heeft de indruk dat de planning m.b.t. de cultuurnota is gewijzigd; het college wil de conceptnota nu eind juni vaststellen, terwijl het toch de bedoeling was om er in juni een debat over te hebben in de commissie, gevolgd door de inspraak; nu is de inspraak in de zomervakantie, en kan de commissie zes weken lang niets doen; is hier overleg over geweest met het presidium?

Wethouder Dijkstra meldt dat de planning die de raad op 28 maart 2007 heeft vastgesteld wordt aangehouden; is bereid om meteen na de vaststelling van de conceptnota op 24 juni dan wel direct na de vakantie hierover met de commissie van gedachten te wisselen; er is nu voorzien in een gedachtewisseling in september, wat ook nog ruim voor de definitieve vaststelling van de cultuurnota is.

De voorzitter constateert draagvlak voor een extra commissievergadering over de conceptnota tweede helft augustus.

A.2. Vaststelling agenda

Conform

A.3. Conformstukken

(Muziekschool)

Evenhuis (VVD)

- vindt de voorgestelde mandatering van de tariefstelling muziekschool aan de Algemeen Directeur van OCSW nogal ingrijpend; financiële kwesties gaan toch de raad aan?

Klijnsma (GL): wil de VVD ook de tarieven voor de zwembaden weer als raad gaan vaststellen?

Koops (CDA): dit heeft allemaal een hoog stoeptegelniveau

Evenhuis: in het verleden zijn er hevige discussies gevoerd over de tarieven van de Muziekschool; de VVD is voor lage tarieven, misschien wel lager dan het college wil; wij willen hier graag zeggenschap over houden

(Sport)

Koops (CDA)

- herhaalt dat het CDA het niet eens was met de dekking van Sport op Orde, en daarom ook niet kan instemmen met dit voorstel, al ligt het wel in lijn met het eerder aangenomen voorstel

Jongman (CU)

- wijst op een tekstuele fout in het voorstel over Sport op Orde: op p. 4 is sprake van het kunstgrasveld Moederzorg, hetgeen Coendersborg moet zijn.

Evenhuis (VVD)

- verwijst naar de aangenomen motie over de aanleg van een provisorische parkeerplaats aan de oostzijde van de Esserberg, vraagt naar de stand van zaken
- vraagt naar de uitkomst van de gesprekken tussen GHBS en de gemeente over de kleedkamers

Wethouder Van Schie

- gemeente is met Haren in gesprek over de genoemde parkeerplaats
- met GHBS is afgesproken dat er in de (druke) maand april een kleedkamermonitor wordt gehouden, waarna er conclusies zullen worden getrokken; verder heeft het bestuur aangegeven de subsidieaanvraag te wijzigen (nu alleen nog voor clubgebouw); na april volgt nader bestuurlijk overleg, over de uitkomsten waarvan de commissie op de hoogte zal worden gesteld

De raadsvoorstellen Lesgeldverordening en beleidsregels Stedelijke Muziekschool en Uitvoering Sport op orde gaan conform door naar de Raadsvergadering van 23 april a.s., waarbij Evenhuis (VVD) m.b.t. het eerstgenoemde voorstel de mogelijkheid open houdt dat in het presidium alsnog verzocht zal worden om verplaatsing naar de discussielijst.

A.4. Rondvraag

Koops (CDA)

- meldt dat commissieleden een mailtje hebben gehad van het WMO-platform over de slechte bereikbaarheid van de mantelzorgwinkel; gaat het college hierover in overleg?

Van Mameren (VVD) meldt dat er een brief ligt van Humanitas dat er een oplossing gevonden is

Rademaker (SP)

- herinnert aan bezoek van verschillende fracties aan ouderenwerkgroep in Corpus den Hoorn; daar aangegeven dat er al heel lang gewacht wordt op telefonisch meldpunt ouderen mishandeling; hoe staat het daarmee?

Klijnsma (GL)

- herinnert aan discussie in de raad over de mogelijke sluiting van de Wegafarm en de rol die de gemeente zou kunnen spelen om dat tegen te gaan; heeft nu op OOG-TV gezien dat de huidige eigenaresse geen medewerking zou krijgen van de gemeente om de Wegafarm te behouden

Van der Heijdt (PvdA)

- wil graag informatie over de reactie van het college op het inspectierapport van de Star Numan
- is bezorgd over het uitstel van de behandeling van de Natuur- en Duurzaamheidseducatie; is het nog wel haalbaar om het nieuwe schooljaar hiermee te beginnen?

Vos (PvdA)

- heeft berichten ontvangen dat de speeltoestellen bij de scholen in slechte staat van onderhoud zouden zijn (vb. Lieflandschool en Javalaan); graag overzicht van de toestand van de speeltoestellen en prioritering van onderhoud

Wethouder Visscher

- gemeente wel degelijk in gesprek met en over de Wegafarm; op dit moment niet verstandig om daar nadere mededelingen over te doen, komt zodra er meer duidelijkheid is; heeft overigens een ander beeld van de uitlatingen van de eigenaresse in de genoemde uitzending
- er wordt inderdaad al lang gesproken over het telefonisch meldpunt ouderenmishandeling en de realisatie ervan duurt haar ook wel te lang; is nu wel in zicht, het telefoonnummer kan uiterlijk oktober in de lucht
- oplossing voor de mantelzorgwinkel is in zicht en praktisch gaat het in de tussentijd ook redelijk, de medewerkers zijn alert op bijv. bezoekers in rolstoel

Wethouder Van Schie

- gaat er vanuit dat het NDE-programma wel met ingang van het nieuwe schooljaar kan worden uitgevoerd, al is er uiteraard sprake van fasering: niet alle activiteiten worden tegelijk ingevoerd
- inmiddels gesprek geweest met Star Numan en de inspecteur over plan van aanpak; zegt toe dit plan ter visie te leggen voor de commissie
- wat de speeltoestellen betreft: die bij de Lieflandschool zijn inderdaad niet meer goed en zullen worden vervangen; verder wil ze er de volgende keer nog wel in hoofdlijnen op terug komen, maar een algehele inventarisatie gaat te ver, men mag er vanuit gaan dat er sprake is van goed onderhoud; toestellen aan Javalaan zullen op verzoek van PvdA worden geïnspecteerd

B.1. Raadsvoorstel Eindrapportage EK-21 / Talent Fever

Evenhuis (VVD)

- buitengewoon positief; was ook relatief goedkoop
- vaker zoiets doen, doet verschillende suggesties, o.a. WK Voetbal 2018; in het laatste geval moet het stadion vergroot worden tot 40.000 toeschouwers, vraagt of dat ook wordt onderzocht
- heeft de gemeente ook een soort wensenlijstje: dit willen we graag binnenhalen; en is er dan ook een overzicht van momenten waarop de verschillende toernooien worden gegund?
- de provincie heeft afgehaakt, zou eerst 5 ton bijdragen, nu blijkt dat slechts 3 ton te zijn; is het contact met de provincie niet zo goed geweest?

Koops (CDA)

- sluit zich uit bij loftuitingen
- wat doen we met het tekort van 112.000 euro, gaan we dat delen met de provincie?

Jongman (CU)

- wat is het effect van dit toernooi op de sportdeelname onder de stadjes?
- er wordt instemming gevraagd met een regeling van de KNVB, maar met welke? en wat krijgt de stad er dan voor terug?

Rademaker (SP)

- sluit zich aan bij positieve woorden en bij verschillende gestelde vragen

Luhoff (D66)

- ook positief, wil ook graag onderzoek naar mogelijkheden andere evenementen (niet alleen sport, maar ook cultuur)

Spieker (St.P.)

- complimenten, niet alleen Nederlands voetbal maar ook Euroborg in grote etalage gezet
- twijfels over de bijdrage van de provincie
- inzet Crujfcourts prima, maar structurele oplossing gewenst
- vindt idee vergroting Euroborg buiten de Groningse nuchterheid

Antuma (S&S)

- zeer positief
- komt alweer mooi evenement aan: volgend jaar Groot Nederlands Studentenkampioenschap
- sluit zich aan bij kritische vragen over rol provincie
- vindt insteek kaartverkoop van destijds enigszins naïef; inspanningen om kaartverkoop te stimuleren te veel op laatste moment

Klijnsma (GL)

- complimenten aan alle ambtenaren die zich hiermee hebben bezig gehouden
- stelt voor dat provincie tekort dekt van 112.000 en gemeente tekort van 150.000 (deal KNVB)

Vos (PvdA)

- ook positief
- graag snel voorstel voor besteding 150.000 euro om nieuw project te starten (deal KNVB)

Wethouder Van Schie

- blij met evenement en de uitstraling ervan
- college vindt tekort van 112.000 euro aanvaardbaar
- provincie heeft buitengewoon grote bijdrage geleverd aan toernooi; is afspraak volledig nagekomen, heeft naast gezamenlijke activiteiten ook zelf nog het e.e.a. gedaan om toernooi tot succes te maken; als uit de brief een andere conclusie getrokken zou kunnen worden, dan moet dat misverstand z.s.m. uit de lucht
- er is wel degelijk inspanning geleverd om de kaartverkoop bijv. Israel – Portugal te stimuleren, zijn velen geweest die nooit in een stadion komen, is leuke avond geweest
- instemming met voorstel KNVB betreft de besteding van de 150.000 euro; hiervoor zijn reeds ideeën, maar eerst moet raad met dit voorstel akkoord gaan
- uitstraling naar sportdeelname stadgers: heeft de voetbalsport zo gestimuleerd dat er nog steeds een grote vraag naar extra kunstgras
- nieuwe grote toernooien: goed om in kader van de sportvisie te overwegen; wat is in het middensegment aantrekkelijk voor een stad als Groningen? M.b.t. de WK 2018 moet er nog een gesprek plaats vinden met de KNVB/UEFA

Koops (CDA)

- positieve inzet provincie blijkt uit niets in stuk, maar als het is zoals gezegd, kan stuk conform

Het raadsvoorstel gaat conform naar de raad van 23 april a.s.

.B.2. Collegebrief 4^e Kwartaalrapportage Simplon

Koops (CDA)

- Heeft zich vaak kritisch uitgelaten over Simplon, nu blij dat het eindresultaat over 2007 positief is. Tekent daar wel bij aan dat er in het 4^e kwartaal een bijzonder evenement is geweest.
- Eens met college: vinger aan de pols blijven houden, hinderlijk volgen. Nog niet helemaal overtuigd van de begrotingstechnische vaardigheden. In de herziene begroting nog verschillende technische fouten gemaakt, begripen door elkaar gehaald.
- Hoe staat het met de begroting 2008?

Jongman (CU)

- Felicitatie waard dat Simplon in de lift zit.
- Hoe houdt college vinger aan de pols? Nog steeds iemand direct naast de boekhouder, of meer op afstand?

Schaaf (SP)

- Hoe wordt voorkomen dat Simplon zoveel aandacht krijgt dat anderen er aandacht bij inschieten (bijv. Vera, dat nu ook extra geld vraagt).

Van Mameren (VVD)

- Positief, benieuwd naar toekomst (begroting, cultuurnota)

Luhoff (D66)

- Sluit zich aan bij kritische kanttekeningen van Koops (begrotingstechnische mankementen, beïnvloeding resultaat door jubileumfeest)

- Simplon op de goede weg, niet alleen financieel, maar ook inhoudelijk: van welzijnsinstelling naar toppodium.

Antuma (S&S)

- Punt van zorg blijven de bezoekersaantallen, al zijn er wel positieve aanknopingspunten voor lopende jaar.
- Wel vinger aan de pols, maar kwartaalrapportages slechts ter kennisname, alleen op agenda als er aanleiding is.

Postma (GL)

- Eens met aanpak en conclusies college

Van der Heijdt (PvdA)

- Sluit zich aan bij Koops w.b. begrotingstechnische vaardigheden en begroting 2008
- Wat betreft bezoekersaantallen: nieuwe maatregelen hebben wel degelijk hun effect gehad, idem de aanstelling van een nieuwe directeur
- Kwartaalrapportages nog wel ter bespreking in commissie, als de positieve lijn zich duidelijk voortzet kunnen we dat op termijn wel afbouwen

Wethouder Dijkstra

- Meldt dat er in het eerste kwartaal van 2008 12.900 bezoekers zijn geweest, is al bijna de helft van heel 2007, geeft aan dat de schwung er goed in zit
- Er wordt de laatste tijd behoorlijk geïnvesteerd in de manier waarop de financiële administratie wordt verzorgd, accountant heeft daar ook wat voorstellen voor gedaan.

Afgesproken wordt dat de kwartaalrapportages voorlopig geagendeerd blijven, zodat er tenminste de mogelijkheid om er nog even over te spreken.

B.3. Ingekomen brief van drie brassbands over de exploitatiesubsidie

Inspreker

De heer Ridderbos namens de brassbands PBG, MBG en GBG

- bands krijgen al jaren subsidie van de gemeente, vindt men als echte stadsgroninger bands van groot belang om activiteiten binnen en buiten de stad volwaardig te kunnen uitvoeren
- sinds kort op attent gemaakt dat men aan één van de criteria niet voldoet, nl dat 2/3 van de leden uit de stad moet komen; aan andere drie criteria wordt 100% voldaan
- consequentie: vanaf 2009 van subsidie uitgesloten; terwijl de bands zich in en buiten de stad als ambassadeurs van de stad Groningen profileren
- 2/3 criterium staat al sinds jaar en dag in de verordening, toch altijd subsidie uitgekeerd; dat men nu strikt wil gaan handhaven lijkt naast kil juridisch ook een vorm van bezuiniging

Commissie

Jongman (CU)

- we zijn niet alleen voor breedte-sport maar ook voor breedte-cultuur
- we zijn wel voor handhaving van subsidievoorwaarden, maar graag nadenken over alternatief
- brassbands hebben aangegeven dat idee van bijdrage provincie niet mogelijk is, zou daar toch graag nog eens naar willen laten kijken
- als commissie visie CU ondersteunt kan verordening opnieuw worden gezien

Evenhuis (VVD)

- uit de aanvragen voor de cultuurnota blijkt dat er overdruk is van de kernvoorzieningen en incidentele posten
- is het niet zo dat centrumgemeente van het rijk extra middelen krijgt om juist ook centrumfunctie in dezen ook op cultuurvlak te kunnen waarmaken en dit soort voorzieningen mee te kunnen betalen?
- er zijn veel meer verenigingen die niet aan het 2/3 criterium voldoen en toch subsidie ontvangen; we moeten die meetlat niet willen hanteren, we moeten regionale hoofdstad willen zijn en hier pragmatisch mee omgaan
- natuurlijk moet je regels handhaven, maar als dat leidt tot willekeur moet je de regel misschien wel aanpassen

Luhoff (D66)

- criteria wel handhaven, maar als dat een aantal jaren niet is gebeurd niet in één keer streng toepassen, nog even goed naar kijken naar gevolgen, zowel van afschaffen van de regel als van handhaven; misschien kan de Kunstraad hier een advies over geven
- ondersteunt de CU in het ondernemen van andere zoekacties

Spieker (St.P.)

- vraag aan wethouder om hier met provincie nog eens naar te kijken: hoe gaan we om met deze situatie en het feit dat de stad een centrumfunctie heeft
- het is heel begrijpelijk dat mensen uit de regio zich aansluiten bij een band in de stad
- wel voor handhaving, maar niet negatief tegenover pogingen CU om verordening aan te passen

Schaaf (SP)

- vraagt zich af of het 2/3 criterium nattevingerwerk is; logisch dat gesubsidieerde instelling een band met de stad moet hebben, maar zijn er geen slimmere criteria te bedenken?

Koops (CDA)

- is in al de jaren van zijn raadslidmaatschap nog nooit geconfronteerd met 2/3 criterium; vindt dat dat maar snel moet worden gewijzigd, gezien centrumfunctie
- curieus dat we nu ineens gaan handhaven, terwijl we ondertussen met miljoenenprojecten bezig zijn
- zou het geen idee zijn om het 2/3 criterium toe te passen op een bepaalde ring om de stad, dat zou veel gemakkelijker te halen zijn
- graag nagaan wat het nu gaan handhaven van dit criterium de stad oplevert, en wat het voor de verenigingen betekent

Van der Heijdt (PvdA)

- sluit zich aan bij de voorstellen van Koops, graag evaluatie 2/3 criterium

Klijnsma (GL)

- 2/3 criterium impliceert al de centrumfunctie: houdt immers rekening met 1/3 leden van buiten de stad
- bij cultuurnota bekijken in hoeverre de provincie een alternatief is voor dergelijke situaties
- zonder 2/3 criterium kan elke provinciale club zich statutair vestigen in de stad en daarmee een beroep doen op gemeentelijke subsidie
- vraag aan wethouder: waarom is hier al die jaren niet op gehandhaafd?
- wel bedenken dat een deel van deze muziekverenigingen semi-professioneel zijn en hoge eisen (kunnen) stellen aan de leden en ze misschien juist daarom wel van buiten de stad halen; moet de gemeente daar dan voor opdraaien?

Antuma (S&S)

- geen incidentenpolitiek, als je het aanpakt moet je het integraal aanpakken
- eens met Klijnsma: 2/3 regeling als slot op de deur tegen 'goudzoekers' van buiten de stad
- als wethouder onderzoek doet, wel kijken naar gevolgen

Wethouder Dijkstra

- basis is regeling amateurkunst die door de raad is vastgesteld
- precieze reden voor 2/3 criterium niet paraat, maar het gaat natuurlijk om geld van stadgers voor stadgers; daarbij zit er dus wel de nodige ruimte: 1/3 van buiten mogelijk
- achtergrond ook dat er ook regeling van de provincie was en dat ook omliggende gemeenten hun eigen regeling hadden; niet bekend waarom die zijn weggevallen
- voelt niet voor afschaffing criterium, zou aanzuigende werking hebben

Schaaf (SP): is het niet zo dat juist doordat er leden van buiten zijn dit type cultuur in de stad mede mogelijk wordt gemaakt?

- zou inderdaad goed zijn dit soort vragen in een onderzoek te betrekken
- wil graag met bands om tafel om te bezien hoe het komt dat er zo'n sterke aanwas is van leden van buiten
- dat er in het verleden niet is gehandhaafd is gewoon fout, daarom vanaf nu wel, anders ben je onrechtmatig bezig, moet je zien te voorkomen

- voelt behoefte in commissie om dieper in deze materie te duiken (vanwaar ledenaanwas van buiten, wat levert het de stad op, regelingen in omliggende gemeenten, provinciaal beleid); zal dat doen, en is op grond van resultaten bereid tot vervolgdiscussie
Koops (CDA): dan ook graag onderzoek naar centrumrol van de Gemeente Groningen
- vergelijking met schaatsbaan en museum gaat niet op, daarvan is er maar één in de omgeving, amateurverenigingen zijn er ook in de omliggende dorpen
Spieker (St.P.): wil de wethouder dan dat verenigingen leden uit de regio weren vanwege de subsidie, en moeten die dan in Enumatil of Aduard zelf een vereniging oprichten? of moet elk lid van buiten verplicht twee stadjs meenemen?
- is ook een manier...
Jongman (CU): wanneer kunnen we de resultaten van het onderzoek verwachten?
- afdeling cultuur heeft het druk met de cultuurnota, maar kort na de zomer moet lukken

B.4. B-slimproject

Spieker (St.P.)

- al op verschillende manieren hier vragen over gesteld, krijg geen antwoord, dan maar zo
- 2006 initiatiefvoorstel 'Sporten met toppers', college vond het toen goed project, maar had er geen 27.000 euro voor over, daarom geïntegreerd in B-slimproject; tot op heden geen evaluatie gezien; beide projecten hebben tot doel kinderen te motiveren tot sport, speciale van initiatiefvoorstel was het inzetten van profspelers als trekker, die slag mist nog steeds in B-slim.
- vragen: waarom worden topsporters (idolen van de kinderen) er niet bij betrokken; zijn er verenigingen die participeren; hoeveel kinderen hebben de afgelopen jaren meegedaan; hoeveel kinderen zijn uiteindelijk ook toegeleid naar vereniging

Wethouder Van Schie

- aantal initiatieven 'sporten met toppers' in kader van B-slim, contacten met FC Groningen, Gijs Grizzlies, Capitals voor het geven van clinics.
- in de praktijk moeilijk om te realiseren, topsporters leiden dynamisch leven, afspraken kunnen niet altijd nagekomen worden
- bij 'topsporter' wordt vaak gedacht aan de allerbekendste, zodat het soms een teleurstelling is als een minder bekende komt
Spieker (St.P.): dit soort antwoorden al een paar jaar; wij geven veel geld uit aan topsport, mogen ze ook wel wat voor terug doen; graag concreet: hoeveel topsporters hebben nu meegedaan?
- in juni komt evaluatie van B-slim, daar zullen alle vragen in meegenomen worden
- bezig om e.e.a.. beter te organiseren, pool maken waarin topsporters, jongerenwerkers en sportopleidingen samen programma institutionaliseren; individuele relaties komen te vaak niet van de grond om verschillende redenen
Klijnsma (GL): laat Spieker een keer bij een B-slimproject langs gaan, daar zijn ook antwoorden te krijgen op zijn vragen; verder is de deelname van topsporters ook een verantwoordelijkheid van de verschillende clubs, bij het aangaan van een subsidierelatie zou tegenprestatie kunnen worden gevraagd
- deze lijn wil college ook ontwikkelen
Spieker (St.P.): het gaat niet om B-slim op zich, maar om de integratie van 'sporten met toppers' in dit project; wethouder geeft zelf aan dat de cijfers nog niet bekend zijn, Stadspartij vraagt er al twee jaar naar, wie controleert eigenlijk wat er met gemeenschapsgeld gebeurt? lijkt erop dat wethouder punten uit 'Sporten met toppers' nu pas gaat inzetten om B-slim recht te trekken.
Koops (CDA) onderstreept punt van Klijnsma m.b.t. de maatschappelijke verantwoordelijkheid van sportclubs; is zaak van win-win, ook in belang van sporters zelf
- sommige clubs, zoals MPC Capitals, doen in dezen al heel veel

B.5. Beantwoording vragen art. 38 SP over Zorg Groep Noord

Rademaker (SP)

- Dank aan college voor uitvoerige beantwoording vragen art. 38.

- Sindsdien met velen rond de Zorg Groep Noord gesproken, ook met Zorg Groep Noord zelf
- Belangrijk genoeg om wat de Gemeente Groningen wel kan doen in dezen ook in de commissie aan te kaarten
- Verwijst naar de vragen die vooraf schriftelijk zijn verspreid
- belangrijkste is de behoefte om het college te vragen de inspectie te vragen onderzoek te doen naar de werkwijze van Zorg Groep Noord, omdat er ernstige zorgen zijn over de vraag of de jongeren wel de goede begeleiding krijgen
- hoe kun je via kamerverhuurbeleid voorkomen dat één blok woningen binnen korte tijd veranderd in zorginstelling

Jongman (CU)

- deelt zorgen SP; wat Zorg Groep Noord heeft gedaan is wat de Gemeente met haar instellingen heeft willen voorkomen met de operatie achtertuin; overheid moet hier goed sturen; ook zorgen over vercommercialisering van de zorg worden gedeeld: gevaar van goedkope maar dan ook minimale zorg voor PGB
- 'ja' op eerste vier vragen van de SP; bij vraag 5 graag verbreding; zijn er meer initiatieven in de stad die op deze wijze opereren, dus 'ja' met kanttekening dat als er meer zijn het ook daar zou moeten

Van Mameren (VVD)

- wel voor privatisering in de zorg en PGB-constructie, maar wel controle op de zorg, eisen waaraan particuliere zorgaanbieders moeten voldoen > vooral rijksoverheid: laat 2^e Kamer dergelijke regels opstellen
- goed als jongeren met beperking in de wijk wonen, zoveel mogelijk mensen betrekken bij het wijkgebeuren, uiteraard dan wel met elkaar in gesprek, maar dat moet iedereen; deze groep niet stigmatiseren; maatregelen nemen als er problemen zijn

Rademaker (SP): vindt de VVD dan dat er bij het kamerverhuurbeleid ook criteria moeten komen voor begeleid op kamers wonen?

- gaat om splitsingsakte en kamerverhuurpanden, maakt niet uit wat voor soort bewoners; overlast per situatie bekijken

Koops (CDA)

- helemaal eens met SP m.b.t. participatie jongeren met beperking in de wijk; moet in goed onderling overleg, is meer dan 'buurt inlichten'
 - deelt ook zorgen rond vercommercialisering, als dat uitmondt in onvoldoende zorg / begeleiding
 - specifiek onderzoek naar Zorg Groep Noord door inspectie gaat wat te kort door de bocht; als uit onderzoek dat college heeft aangekondigd blijkt dat er apart beleid moet komen, moet je alle bureaus onderzoeken of ze aan de criteria voldoen; eerst dus onderzoek afwachten
- Rademaker (SP):** inschakelen inspectie in deze specifieke situatie, omdat hier duidelijk is dat de zorg in gevaar komt; onderzoek gemeente gaat over woonruimte, niet over de zorg
- onderzoek ook naar kwaliteit van de zorg; dit bureau niet nu al aan inspectie onderwerpen, meer sprake van kennesinne tussen SP en Zorg Groep Noord

Postma (GL)

- aansluiting bij woordvoering Jongman, antwoord op alle vragen SP is 'ja'
- akkoord met verzoek aan inspectie; in algemene zin vragen om onderzoek inspectie is moeilijker dan in specifiek geval

Antuma (S&S)

- eerste vier vragen 'ja', al is PGB in eerste instantie zaak én verantwoordelijkheid van de mensen zelf
- wat ambivalent t.o.v. vraag 5; schijn van willekeur voorkomen

Vos (PvdA)

- ook eerste vier vragen 'ja', laatste vraag nog goed bekijken; college is op de goede weg

Luhoff (D66)

- deelt zorgen SP, vindt vragen van inspectie curieus, inspectie zou ook zelf n.a.v. mediaberichten onderzoek kunnen instellen
- inlichten van bureaus heel goed en normaal, maar wil de SP soms ook bewoners inspraak geven?

Spijker (St.P.)

- omwonenden hebben geen poot om op te staan, typerend voor WMO, kan overal in de stad gaan gebeuren
- wellicht biedt APV mogelijkheid
- vragen SP: ja ja ja ja nee

Wethouder Visscher

- college en raad eens over ongedeelde stad
- Zorg Groep Noord werd pas bekend bij college door overlast
- aan overlast kunnen we iets doen vanuit de APV, wellicht ook met kamerverhuurbeleid
- deelt zorgen over kwaliteit van de zorg, is landelijk probleem, aangekaart bij VNG
- vercommercialisering is ook probleem m.b.t. samenwerking in de zorgketen, commerciële zitten nog nergens in, bij bezoek minister Rouvoet vandaag ook aangegeven
- Menzis (verantwoordelijk voor PGB's) kan niets doen zolang cliënt niet klaagt; dat klagen ligt in dit geval niet voor de hand, gaat om jonge mensen die allang blij (mogen) zijn dat ze een kamer hebben
- voorstel om met inspectie hierover te spreken wordt overgenomen; andere gevallen zijn niet bekend, geen instrumenten beschikbaar om daar achter te komen; uitkomst van dit gesprek wordt aan commissie meegedeeld

B.6. Ingekomen brief over Sporthal Groningen Zuid

Inspijker

De heer De Jong van het Gomarusscollege / Menso Alting College, mede namens Noorderpoortcollege en Korfbalvereniging Nic.

- al drie jaren bezig met plan voor sporthal
- plan voor Liquid City vindt bij geen van de grootverbruikers instemming
- uitnodiging om als commissie kennis te nemen van eigen plannen
- nu al tekort aan onderwijsvoorzieningen op sportgebied in Zuid
- wordt nog erger als gebouw in de Wijert wordt gesloopt en er drie jaar gewacht moet worden op nieuwe voorziening op zelfde locatie
- beter om nu al op andere locatie (en die is voorhanden) een andere sporthal te bouwen
- voor korfbalclub Nic. is dit veel beter omdat hij naast hun sportvelden zou komen, en er is in het plan voorzien in zowel een binnen- als een buitentribune
- voor Noorderpoortcollege: voorzieningen toegevoegd, zoals restauratieve voorzieningen, fitnesscentrum
- voor Gomaruss / MAC: afstand tot de Wijert is problematisch; in eigen voorgestelde hal zou men graag kinderopvang willen realiseren, niet teruggezien in Liquid City plan
- in Liquid City plan is geen rekening gehouden met parkeren tijdens topsportevenement, in de buurt van Gomaruss meer mogelijkheden
- in samenspraak met corporatie IN wordt gewerkt aan plan Campus Zuid

Commissie

Jongman (CU)

- Verwijst naar de vooraf toegestuurde vragen
- Nadere informatie gevraagd van wethouder, toegezegd maar nooit ontvangen, daardoor onvoldoende kennis om opties af te wegen; oproep om na ontvangst van alle informatie nog een nieuw debat te hebben over dit onderdeel, los van wat al is vastgesteld in 'Sport op Orde'

Evenhuis (VVD)

- Vóór Sport op Orde met meerdere fracties goed overleg geweest over verschillende opties, toen plotseling mededeling dat gekozen werd voor Liquid City, vraag aan PvdA waarom men zo onverwacht is afgehaakt terwijl het overleg zo goed was, en waarom andere fracties niet zijn ingelicht

Vos (PvdA)

- wij wachten op informatie van de wethouder over wat er te besteden valt en wat daarvoor gerealiseerd kan worden

Evenhuis (VVD): uw fractie heeft destijds met andere een nota gemaakt waarin werd gekozen voor de optie die nu door de heer De Jong op tafel is gelegd

Klijnsma (GL)

- de door Evenhuis genoemde nota had geen fatsoenlijke dekking
- in de inspraak van De Jong ontbreekt het financiële verhaal; juist daarom heeft GL bij sportnota gekozen voor optie Liquid City
- vragen CU: a 'ja', b > vast sneller te realiseren en dichterbij, maar ook flink wat hogere kosten voor gemeente; bij LC integratie van woonvoorziening, bibliotheek, sporthal, gekoppeld aan de daar geplande Woonzorgzone
- maakt bezwaar tegen opmerking inspreker dat gebruikers geen gebruik wensen te maken van toekomstige voorziening; je kunt het niet iedereen precies naar de zin maken; afstand niet onoverkomelijk, er zijn basisscholen in de stad die veel verder moeten naar sporthal

Jongman (CU): financiën juist het probleem, we hebben de varianten nog nooit goed naast elkaar kunnen leggen

- uit ambtelijk ingewonnen informatie blijkt dat optie Liquid City veel goedkoper is
- **Jongman (CU):** moet niet alleen ambtelijk, maar vooral in de openbaarheid, is nooit gebeurd
- geen bezwaar, gaat er nu om waarom wij destijds deze keuze maakten

Antuma (S&S)

- antwoorden op vragen CU: a 'nee', b 'n.v.t.', c 'nee', d 'twijfelachtig', e 'afweging college'

Spieker (St.P.)

- antwoorden op vragen CU: nee, nee, nee, nee
- dekking en prioriteiten: ik hoef niet overal ambtelijk navraag te doen, eens met CU, stukken horen in raad

Klijnsma (GL): niet doen alsof het nu om heel nieuwe kwestie gaat, hebben we het jaren geleden ook al over gehad

Luhoff (D66)

- voor optie Liquid City, maar geen bezwaar tegen meer informatie om besluit te heroverwegen

Rademaker (SP)

- sluit aan bij woordvoering GL, maar wel voor om alles eens inzichtelijk op een rijtje te krijgen

Koops (CDA)

- vreemd dat mensen van Gomarus c.a. uit de nota Sport op orde hebben moeten vernemen dat hun project is afgeblazen, was andere communicatie niet mogelijk geweest
- afblazen is voorlopig, stemt in met CU om plaatjes nog eens naast elkaar te krijgen, wil wel eens weten hoe het nu financieel zit

Wethouder Van Schie

- eind 2005 / begin 2006 notitie wethouder Visser besproken, toen ook afweging van beide varianten, raad heeft toen groen licht gegeven voor uitwerken, met voorkeur voor Liquid City; mw. Jongman heeft geregeld geïnformeerd naar voortgang, en steeds is gezegd: we studeren er nog op, en Liquid City lijkt nog altijd de goedkoopste;
- omdat er voor geen enkele variant dekking was, is bij Sport op Orde gezegd: als we Sporthal Zuid willen, gaan we geld reserveren voor die variant, onder de conditie dat het goed komt met de BOS-subsidie; toen ook gezegd dat er uiteraard nog nader voorstel voor komt, het is niet tussen neus en lippen door al besloten
- financiële context is dus nu duidelijk, daarbinnen wordt nu gewerkt aan concreet voorstel, waarin varianten worden vergeleken en beargumenteerd zal worden waarom gekozen wordt voor LC-variant; voorstel volgt in de loop van dit jaar
- zal in apart gesprek reageren op de brief van de inspreker aan het college

C.1. Vaststelling Lange-termijnagenda en lijst moties en toezeggingen

Voorzitter meldt dat twee verzoekpunten die voor april op de LTA staan op verzoek van de indieners naar mei zijn verplaatst. Verder wordt op verzoek van de wethouder de kostprijssystematiek (LTA mei) verplaatst naar juni.

Antuma (S&S): met betrekking tot verzelfstandiging openbaar onderwijs graag nog extra bijeenkomst om op basis van inspraak en gesprek met experts om kaders te stellen voor de uiteindelijke nota die college op 20 mei hoopt vast te stellen

Wethouder Van Schie: op basis van wat in extra commissie op 8 april is gewisseld is aardig beeld ontstaan over wat er leeft; nog weer extra ontmoeting brengt voortgang van het proces in gevaar

Jongman (CU): mee eens, wij hebben de kaders nu toch al aardig mee gegeven?

Postma (GL): er zijn nog wel een aantal open eindjes, maar laat college nu eerst maar de vragen beantwoorden die gisteren gesteld zijn voordat wij weer uitspraken gaan doen

Commissie gaat uiteindelijk akkoord met planning die er nu ligt, wil proces niet verder frustreren.

Van Mameren (VVD): wanneer komt 4^e kwartaalrapportage WMO?

Wethouder Visscher meende dat die al verzonden was, zal het laten nagaan

Jongman (CU) verzoekt agendering in mei van brief college over festival Schouwburg

Wethouder Visscher meldt dat het wel eens lastig zou kunnen worden om de evaluatie ketenprotocol multiproblem gezinnen in mei op de agenda te krijgen.

C.2. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname

Jongman (CU)

- vraagt of brief over de motie Ambulante Jeugdhulpverlening wordt betrokken bij de presentatie over de Jeugdzorg op 17 april. **Wethouder Van Schie:** akkoord.
- graag reactie op brief ouders Karrepad en afschrift naar commissie
- n.a.v. email over Weer Samen Naar School graag discussie over grenzen WSNS in Openbaar onderwijs commissie

C.3. Vaststelling verslagen 4, 5 en 18 maart 2008

Van der Heijdt (PvdA) heeft geconstateerd dat zijn naam vaak verkeerd wordt gespeld

Wethouder Van Schie: graag aanpassing verslag 4 maart p.8 woordvoering wethouder, eerste bolletje > “De rol van de overheid moet *bij verzelfstandiging* worden heroverwogen. *Vaak zie je dat die dan minimaal wordt ingevuld*”. Aldus besloten.

Toezeggingen:

Wethouder Dijkstra

- schriftelijke informatie over de uitkomsten van het overleg tussen de subsidiënten Noorderlicht op 21 april; tevens vóór volgende commissievergadering alle relevante informatie (analyse, probleem en oplossingsrichting) zodat er een debat gevoerd kan worden
- kort na de zomer komt rapport onderzoek naar 2/3 criterium amateurverenigingen

Wethouder Van Schie

- informatie over uitkomsten bestuurlijk overleg met GHBS n.a.v. kleedkamermonitor
- plan van aanpak Star Numan wordt ter visie gelegd
- komt op hoofdlijnen terug op situatie speeltoestellen bij scholen; laat situatie aan Javalaan controleren
- in juni evaluatie B-slim, daarin ook de vragen van Stadspartij over ‘Sporten met toppers’ (incl. concrete getallen) meegenomen
- afschrift antwoord ouders Karrepad naar commissie

Wethouder Visscher

- zodra er meer duidelijkheid is over de toekomst van de Wegafarm wordt de commissie geïnformeerd
- commissie wordt ingelicht over gesprek met inspectie gezondheidszorg over Zorg Groep Noord